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l. Genomgång av närvaro
Sekreteraren gick igenom närvaron.

2. Val av protokolljusterare
Ordförande Elsemarie Bjellqvist och vice ordförande
Lena Hedquist utsågs att tillsammans justera dagens
protokoll.

3. Anmälan av övriga frågor, samt fastställande av
dagordning
Övriga punkter:
Fråga från Astrid Kågedal om granskning av
hemtjänsten.

4. Anmälan av protokolljustering KPR 7/2020-08-18
Anmälan lades till handlingarna.

5. Anmälan av protokolljustering ÄN 6/2020-08-25
Anmälan lades till handlingarna.

Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 29
september 2020

a. Tertialrapport 2 2020 Äldrenämnden
Dnr l.2.2-368/2020
KPRs yttrande:

Av den sammanfattande analysen i tjänsteutlåtandet
framgår "Effekterna av Coronapandemin har haft en stor
påverkan på äldreförvaltningens arbete under årets två
första tertial och kommer även fortsättningsvis ha
betydelse. "
KPR instämmer och inser att förvaltningen slitit hårt och
gjort det bästa möjliga. Äldreomsorgen i Stockholm har
verkligen hamnat i fokus. De svåra konsekvenserna med
många äldre som avlidit inom stadens äldreomsorg
måste få en stor påverkan på hur framtidens
äldreomsorg ska utformas. Många av de brister som nu
är så tydliga, har pensionärsrådet många gånger
påtalat.
I Tertialrapport 2 redovisas liksom i tertialrapport l, hur
äldreförvaltningen har uppfyllt de mål som ställts av
Äldrenämnden och Kommunfullmäktige. Ett nämndmål
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pensionärsorganisationer och även den enskilde som inte
är medlem i någon förening. Mycket av verksamheterna
för seniorerna är helt beroende av tillgången på lokaler
inte minst när nu den kallare årstiden närmar sig.

Patric Rylander informerade om att siffrorna i
Tertialrapport 2 avser Äldrenämndens frågor och därför
kan frågorna vara grönmarkerade, men inte för staden
som helhet.

Gemensamma riktlinjer avseende träffpunkternas lokaler
håller på att tas fram när det gäller förhindrande av
smittspridning. Riktlinjerna skickas ut när de förankrats
hos äldreomsorgscheferna. Alla äldreomsorgschefer har
fått de rekommendationer PRO gjort utifrån
Folkhälsomyndighetens rekommendationer.

b. Revidering av riktlinjer för handläggning inom
socialtjänstens äldreomsorg
Dnr 3.l-268/2020
Linda Hamnes presenterade riktlinjerna. Bilderna skickas
ut till KPR efter mötet.
Ärendet bordlades till kommande möte den 13 oktober.

c. Skrivelse om riktade inspektioner i hemtjänsten
Dnr l.6-337/2020
Yttrande från KPR:
KPR uppskattar att de riktade inspektionerna har ägt
rum. Men vi konstaterar att inspektionerna har fokuserats
enbart på arbetskläder. Enligt Socialstyrelsens föreskrifter
för basala hygienrutiner för hemtjänst finns fem olika
punkter som ska gälla. Inspektionen visar att
föreskrifterna inte helt följs vad avser arbetskläder. Men
av inspektionen framgår inte alls om rutinerna enligt
punkterna 2-4 följs.

Eftersom inte heller avtalen mellan staden och de privata
hemtjänstutförarna följs förväntar vi oss att
äldreförvaltningen inte bara följer upp granskningen av
arbetskläder. Vi förväntar oss också att förvaltningen
följer upp hur punkterna 2-4 följs och kommer med
förslag till åtgärder. Pandemin visar att detta behövs.

Den fullständiga rapporten mailas från Äldre
förvaltningen till KPR efter mötet.
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KPR anser också att de krav på tillgänglighet som
kommer att följa av den ovan nämnda definitionen bör
ställas på såväl allmännyttiga som privata
bostadsföretag.

Hanna Markkula meddelar att riktlinjerna för
boendeförsörjningen tangerar boendeplanen, som berör
vård- och omsorgsboenden. Fler aktörer ska stimuleras
att bygga för äldre. De privata företagen planeras
bygga fler servicehus som hyresrätter.

Mötet beslutade enligt yttrandet.

f. Motion om tryggare anställningar
Dnr 1.6-340/2020
KPR har inga synpunkter på ärendet. Läggs till
handlingarna.

g. Remiss/Motion om att utöka stödet till Volontärbyrån
Dnr l.6-385/2020
KPRs yttrande:
Volontärbyrån har fått pengar från stadens medel.
Sedan l januari 2020 finns ett avtal med Volontärbyrån
med uppdrag att förse ideella föreningar med
volontärer. KPR som består av de tre största
pensionärsorganisationerna i Stockholms stad,
ifrågasätter om detta är ett uppdrag för en kommunal
förvaltning. Ideella organisationer är just ideella, och är
en viktig del av det demokratiska samhället.

Äldreförvaltningen: Volontärbyrån är ett komplement till
det arbete som vi bedriver och är ett budgetuppdrag
från Äldrenämnden.
Nästa vecka träffar Äldreförvaltningen representanter
för Volontärbyrån för att utvärdera arbetet.

h. Motion om att tillgängliggöra demokratin
Dnr l.6-365/2020
Inga synpunkter från KPR. Ärendet läggs till
handlingarna.

i. Remiss överenskommelse Region Sthlm och
kommunerna
Dnr l.6-391/2020
Inga synpunkter från KPR. Ärendet läggs till
handlingarna.
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8. Förvaltningschefens information
• Äldreförvaltningen följer utvecklingen i pandemin och

smittspridningen har inte ökat. Vi arbetar med att häva
besökstoppet till den l oktober och ska träffa
stadsdelsförvaltningar och även Storstockholm i frågan.

• Staden behöver en tydligare krisorganisation och en
tydligare kommunikationsorganisation. Det pågår ett
arbete med besluten i centrala krisledningen och ett
omfattande arbete har börjat med utvärderingen av
pandemin. Staden har startat en tillsättning av konsulter
från bland annat Försvarshögskolan som kommer att se
över arbetet som gjorts.

• Äldreförvaltningen har under våren och sommaren
förväntats ta en stor roll kring pandemin. Det finns behov
av att tydliggöra fackförvaltningarnas roll och ansvar.

• Det förebyggande arbetet behöver utvecklas och även
samarbetet med regionen. Primärvårdens samarbete
med hemtjänsten behöver ses över.

• Verksamhetsnära utbildning i basala hygienrutiner har
påbörjats och utbildningarna sker på plats ute i
verksamheterna.

• De digitala mötena ska förbättras.

• Äldreförvaltningen ska förstärkas med medarbetare med
hälso- och sjukvårdskompetens och kommunikation.

• Den l/9 började Susanne Brinkenberg som ny chef på
Stockholms Trygghetsjour. Rekrytering pågår av
biträdande avdelningschef för Team utbildning, efter
Marita Åkersten.

• Gillis Hammar har gått i pension och Alexandra
Göransson är nu biträdande stadsdirektör.

Fråga från KPR: Skulle kommunala läkare stärka
verksamheterna? Patric Rylander menar att det är en politisk
fråga, men behoven av hemtjänst kommer att öka och på vård-


